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VÁžENÍ SPOLUOBÈANÉ,
blíží se termín komunálních voleb, který je stanoven na
10. a 11. øíjna 2014. Tímto dnem zaniká mandát sou-
èasného zastupitelstva a my všichni obèané budeme volit
nové zastupitele, kteøí budou pokraèovat v úspìšném
rozvoji obce. 
Dovolte mi, abych se ohlédla za ètyøletým obdobím, které
ubìhlo velmi rychle, ale stihlo se udìlat dost vìcí, které
slouží ke spokojenosti obèanù.

OHLÉDNUTÍ ZA VOLEBNÍM OBDOBÍM

2010 - 2014 ( I. ÈÁST )
Dne 8. listopadu 2010 složilo svùj slib zastupitelstvo obce
Sosnová v novém složení.  Sešla rùznorodá sestava
15-i lidí,  z nichž nìkteøí - vèetnì mé osoby - byli úplnými
nováèky. Dùležité bylo, aby se zastupitelstvo co nejdøíve
naladilo na stejnou notu a pokraèoval tak další rozvoj
obce. Obecní rada vytvoøila tøi komise, které se nemalou
mírou podíleli na tomto rozvoji. Byly schváleny první
investièní zámìry, a jako první vìc se podaøilo zrealizo-
vat malou prodejnu smíšeného zboží v nevyužívaných
prostorách na OÚ. Zatím funguje dodnes. 
Zahájila se tradice obecních plesù, kde obci nabízejí
pomoc i sponzoøi. Pokraèuje tradice Sosnovských
veèerù, kdy poslední veèer mìl úctyhodné èíslo 20.
Také další akce, napø. Mikulášská nebo Dìtský den, patøí
i nadále do rozpoètu obce. Nezapomenutelným zážitkem
byl zájezd na Vánoèní trhy do Drážïan, kdy všichni
doufají, že se nejelo naposledy. Taktéž divadelní pøed-
stavení se rozšíøila z Prahy do Liberce nebo Nového
Boru, kde kvalita pøedstavení hovoøí za vše. 
V roce 2011 se podaøilo opravit krov v MŠ a probìhl úklid
pùdních prostor. V témže roce byly v pøízemí  MŠ
vystavìny nové záchùdky s umývárnou. V obecním
bytovém domì byla kompletnì vymìnìna okna a za-
koupeny nové sporáky. V témže roce oslavila obec  20 let
samostatnosti Sosnovskými slavnostmi, které si mùžeme
pøipomenout na DVD - jsou k dispozici na OÚ. V zimním
období pøibyly po obci zásobníky na zimní posyp,
aby nebyl pøi náledí omezen pohyb jak chodcù, tak øidièù
po obci. Majitelé pejskù jistì pøivítali zásobníky se sáèky,
do kterých mohou odložit výrobek svého miláèka.
V roce 2012 zastupitelé odsouhlasili navýšení pøíspìvku
pro setkání seniorù na 50,- Kè na  osobu. Tato setkání
jsou každý mìsíc hojnì navštìvována nejen obèany
Sosnové. Velkou zmìnou prošel i obecní úøad - byly
novì zaøízeny kanceláøe OÚ, hlavnì podatelna prošla
zmìnou zásadní. Staré èernobílé kopírky byly nahrazeny

novým multifunkèním zaøízením, díky kterému mùže
obec vydávat Sosnováèek v barevném provedení, což
vìtšina ètenáøù velmi uvítala. Místní sportovci
a sportovkynì mohou využít venkovní posilovnu k pro-
tažení tìla nebo høištì s umìlým povrchem, které bylo
kompletnì zasít’ováno, aby nedocházelo k zalétávání
míèù. Požární nádrž na návsi již nezdobí zelený povlak
a popraskané stìny, protože došlo k celkové rekonstruk-
ci a vyèištìní. I tento rok probìhla investice v MŠ, kdy
byly vybudovány úplnì nové šatny a zmìnil se vstupní
prostor budovy. Také kuchyò zaznamenala nìkolik 
podstatných úprav.                                                        
Obci  se podaøilo zastavit zamýšlený projekt krematoria
v areálu bývalé správy silnic, které mohlo omezovat stav
ovzduší a život v obci. Veøejná schùze obèanù, vedení
obce a firmy podporující projekt, uvedla vše na pravou
míru - jasný nesouhlas obèanù i vedení obce firmu
pøesvìdèil, aby v prosazování projektu dále nepokraèo-
vala.
Další èást v srpnovém Sosnováèku.                                

J. Halasníková

"AHOJ, ŠKOLKO!"
Není tomu tak dávno, co jsme pøivítali nové kamarády
a už tu máme závìr školního roku, který je naopak spo-
jen s louèením. Louèíme se nejen se školkou, která bude
o prázdninách nìjaký èas uzavøena a pøivítá nás opìt
poslední týden v srpnu, ale louèíme se i se ètrnácti dìtmi,
které v záøí nastoupí do první tøídy základní školy. 
To letošní "louèení" jsme pojali v indiánském duchu.
Hudba, obleky, èelenky s pravými péry, pomalované

pokraèování na str. 2
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INFO OBÈANÙM...

INFO Z KNIHOVNY...

DÙLEžITÉ UPOZORNÌNÍ

Vzhledem k plánované rekonstrukci prostranství
mezi veterinární klinikou a hospodou Na Rùžku, kdy
stavební práce byly již zahájeny, upozoròujeme na
uzavírku komunikace, která bude prùjezdná pouze
pro cyklisty a trvale bydlící.
Uzavírka bude trvat po celou dobu rekonstrukce,
tedy zhruba do konce záøí.   Pøi prùjezdu vìnujte
zvýšenou pozornost stavu komunikace a pohybu-
jícím se dìlníkùm firmy provádìjící rekonstrukci.
Dìkujeme za pochopení, vstøícné jednání
a dodržování dopravního znaèení.

OÚ Sosnová

oblièeje, totem školkového kmene a postavené "týpí"
dodávaly této akci opravdovost. Malí indiáni pøedvedli
ohòový tanec, klanìní slunci a promluvili
indiánskou øeèí. Pøíchod náèelníka kmene
znamenal i èas velké zkoušky pro nejstarší
indiány. Po splnìní nìkolika tìžkých úkolù
postoupili pasováním do vyššího kmene
"školákù". Potom si všichni, malí i velcí, mohli
vyzkoušet støelbu z luku na terè, opéct buøtíka, a když
den sklopil svùj zrak, vydali jsme se za svitu svìtlušek na
indiánskou stezku odvahy do lesa. Celá tato akce louèení
se školkou se stala krásnou tradicí a rok od
roku stoupá poèet dìtských, ale i dospìlých,
úèastníkù. 
A na závìr patøí velký dík a pøání.
Dík rodièùm a rodinným pøíslušníkùm za
celoroèní spolupráci, dík zamìstnancùm
školky za jejich nasazení, dík pøedstavitelùm obce za
jejich podporu.
A pøání? Vám všem pøeji pohodové prožití dovolené
a naèerpání nových sil.

Bc. Jana KØÍŽOVÁ

foto archiv MŠ Sosnová

NOVÉ KNIHY
Kinsella Sophie - Svatební noc
Miloš Èermák - Nanebevzetí Karla Kryla
Forman Gayle - Jen jeden den
Irena Obermanová - Pøíruèka pro
neposlušné ženy
Klára Janeèková - Deník Gréty Kaiserové
Robert Lacey - Grace Kellyová
Martina Bittnerová - V prùšvihu

- Touha a  nadìje
Robert Sobota - Posedlí
Vlastimil Vondruška - Smrt ve Vratislavi.
Jonasson Jonas - Analfabetka, která umìla poèítat
Enoch Suzanne - Pravidla dùvìrných vztahù
Howel Hannah - Slib z Vysoèiny
Johnson Jane - Sultánova žena
Javoøická Vlasta - Z lásky
Benková Jana - Halo, tady tvoje láska
Roberts Nora - Pohanský kámen, Znamení sedmi 

- Veøejné tajemství, Únik
Higins - Clark Mary - Tvrdohlavá sestøièka
Coulter Cathrinne - Hluboko v srdci

foto OÚ Sosnová

V pondìlí 14. èervence došlo v Sosnové opìt k havárii na
vodovodním potrubí. V poslední dobì jsou stále èastìjší.
Zde je fotografie zastaralého vodovodního potrubí
z místa havárie.

ROZSÁHLÉ REKONSTRUKCE ÚDOLÍ

PEKLA
Lesy Èeské republiky, s. p., letos pokraèují v rozsáhlé
rekonstrukci turistické stezky v údolí Robeèského potoka
u Èeské Lípy v Libereckém kraji vedoucí lesním
porostem v národní pøírodní památce Peklo. V rámci
rekonstrukce jsou obnovovány døevìné zpevnìné chod-
níky. Generální opravy se doèkaly i všechny lávky pøes
Robeèský potok. A právì výmìna døevìných lávek byla
dùvodem, proè byla turistická trasa údolím Robeèského
potoka v termínu od 14. do 18. èervence 2014 pro
návštìvníky obtížnì prùchozí. Práce probíhají po
menších etapách od loòského øíjna a pokraèovat budou
letos do øíjna. Pøedpokládané náklady na rekonstrukci
pøestavují èástku ve výši cca 4 milionù korun. 

informace z tiskové zprávy Státního podniku Lesy ÈR 
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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Zápis  è. 46/2014 z øádného jednání zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 25.6. 2014 
od 18:00 hod. v zasedací místnosti OÚ

Pøítomni: Ing. J. Kladníèek, V. Pátková, Bc. J. Gallo, M. Janovský, V. Jeøalová, J. Halasníková, P. Voves, 
MVDr. M. Russ, L. Rampouch, J. Gorèík, Y. Baierová, Ing. Pátra, Ing. R. Andìl,  Ing. K. Blažek    

Omluveni: MUDr. M. Kadlec    
Hosté: p. Kadlecová, p.Tušínská, Bc.Køížová, p. Braun                                                                                            
Jednání øídila Jindøiška Halasníková -  starostka obce.

V úvodu jednání starostka pøivítala zastupitele a  konstatovala, že zastupitelstvo bylo øádnì  svoláno a vyhlášeno.
Je pøítomna nadpolovièní vìtšina èlenù zastupitelstva, takže jednání je usnášeníschopné. Pøítomní byli upozornìni na
poøizování zvukového záznamu z jednání a upozornìni na ztlumení  mobilních telefonù.
Ovìøovateli zápisu z jednání zastupitelstva byli urèeni: MVDr. M. Russ, Bc. J. Gallo
Zapisovatelem zápisu byla urèena p. Macková.

Zápis z minulého zasedání zastupitelstva byl ovìøen a vyvìšen na úøední desce a internetových stránkách obce.
Pøipomínky k nìmu nebyly podány žádné.  

Starostka provedla kontrolu Usnesení  ZO è. 45/2014 z 26. 5. 2014:
45/C ZO v souladu s ustanovením § 84 odst. 2písm. f) zákona è. 128/2000 Sb. v platném znìní deleguje na Valnou
hromadu SVS a.s. konanou dne 19. 6. 2014 v Krušnohorském divadle v Teplicích starostku obce Jindøišku
Halasníkovou nar. 3. 7. 1970 bytem Sosnová è. 43. Delegovaná je oprávnìna jménem obce vykonávat všechna
akcionáøská práva. - úèast starostky probìhla, øešily se vìci obvyklé - plánované investice, cena vody.

45/F ZO souhlasí s uvedenými zmìnami v projektové dokumentaci (sedlové støechy, parkovací místa, pøíjezdová
komunikace). Souhlas podmiòuje vybudováním veøejného osvìtlení v dané lokalitì. - stanovisko odesláno, zástupce
KÚLK Mgr. Tulpa se omluvil z plánované schùzky z dùvodu nemoci.

Starostka seznámila pøítomné s navrženým programem. 
Program:
1. Úèetní závìrka obce Sosnová pro rok 2013
2. Závìreèný úèet obce Sosnová pro rok 2013
3. Stanovení poètu zastupitelù pro období 2014 - 2018
4. Úprava prostranství na pøíjezdu do obce - výbìr zhotovitele díla
5. Høbitovní zeï - výbìr zhotovitele díla
6. Info z obce

Návrh usnesení:
ZO souhlasí s programem jednání.
Pro: 13   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

1) Úèetní závìrka obce Sosnová pro rok 2013
Zastupitelé obdrželi pøehledné tabulky  -  rozvahu, výkaz zisku a ztrát a pøílohu ÚSC. Ing. Kladníèek vyzdvihl dùležitou
skuteènost, že zisk hospodaøení obce za rok 2013 èinil 2.147.565,91 Kè. To je velmi dobrý výsledek a rezerva pro další
období hospodaøení obce. K projednávanému bodu nebyly vzneseny žádné další dotazy.  

Návrh usnesení:
ZO schvaluje úèetní závìrku obce Sosnová pro rok 2013.
Pro: 13   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat,

- 18:05 hod pøíchod p. Jeøalové

2) Závìreèný úèet obce Sosnová pro rok 2013
Závìreèný úèet obsahuje také Zprávu o výsledku pøezkoumání hospodaøení obce. Audit hospodaøení obce za rok 2013
skonèil s výsledkem bez výhrad. Ing. Kladníèek v tomto bodì sdìlil, že rada obce projednávala zprávu o prùbìhu
a výsledcích hospodaøení kontroly MŠ Sosnová. Rovnìž také tato pøíspìvková organizace zøizovaná obcí získala
vyjádøení auditora o hospodaøení v roce 2013 bez výhrad. 
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Návrh usnesení:
ZO schvaluje Závìreèný úèet obce Sosnová za rok 2013 vèetnì Zprávy o výsledku hospodaøení obce za rok 2013 bez
výhrad.
Pro: 14   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

3) Stanovení poètu zastupitelù pro období 2014-2018
Starostka pøítomným sdìlila, že je vyhlášen termín konání komunálních voleb ve dnech 10. - 11. øíjna 2014. ZO je
povinno dle zákona o obcích stanovit ve lhùtì 85 dnù pøed termínem voleb poèet zastupitelù na další volební období.
Starostka navrhla zùstat u souèasného poètu 15 èlenù a nemìnit systém, správy obce, který funguje od poèátku
samostatnosti obce. Ing. Kladníèek a p. Pátková se k tomu pøiklánìjí i z dùvodu, že jako bývalý starostové mají dobré
zkušenosti s radou obce a zhodnotili tento orgán obce jako potøebný. Ing. Blažek považuje 15 zastupitelù vzhledem
k velikosti obce za nestandartní. Okolní obce podobné velikosti nikde nemají tolik zastupitelù a dle jeho názoru, èím
menší poèet zastupitelù tím je jednání pružnìjší. MVDr. Russ upozornil, že RO se v minulosti osvìdèila a byla
pøínosem pøi pøijímání dùležitých rozhodnutích obecního zastupitelstva. Nemìnil by to, co funguje. Stejný názor vyslovil
i Ing. Andìl. Pan Rampouch je pro snížení poètu zastupitelù, dle jeho názoru nejsou zastupitelé informování o dìní
v radì. Pan Janovký upozornil, že v pøípadì zrušení rady se posilují kompetence starosty, nebot’ na nìho pøecházejí
pravomoce rady. Podle nìj to ne vždy mùže být ku prospìchu vìci. Ing. Pátra pøipomenul, že ZO spravuje veøejný
majetek a pøiklání se k vìtšímu poètu zastupitelù z dùvodu vìtší kontroly. Ing. Kladníèek doplnil, že v této obci
v komunálních volbách kandidoval vždy vìtší poèet obèanù, což je specifikum této obce. K tématu kompetencí a pravo-
mocí jak starosty, RO, ZO jen pøipomnìl, že jsou vymezeny zákonem o obcích. Paní Jeøalová se pøimlouvá za nižší
poèet zastupitelù. Její pøedstava byla 11 èlenù zastupitelstva. Tento poèet a nižší je obvyklý v okolních obcích. Nižší
poèet zastupitelù ušetøí finance, které dle jejího názoru by se mohly investovat dovybavení dìtských høišt’. 
Ing. Blažek vznesl návrh, aby poèet èlenù ZO byl 9 èlenù.

Návrh usnesení:
ZO schvaluje dle § 67 a § 68 zákona è. 128/2000 Sb. poèet zastupitelù pro období 2014 - 2018 na 9 èlenù.
Pro: 2 ( Blažek, Rampouch )   Proti: 11 Zdržel se: 1 ( Jeøalová )
Návrh nebyl pøijat.

Probìhlo hlasování o návrhu paní starostky Halasníkové, zachovat pro další volební období poèet 15 èlenù zastupi-
telstva.
Návrh usnesení:
ZO schvaluje dle § 67 a § 68 zákona è. 128/2000 Sb. poèet zastupitelù pro období 2014 - 2018 na 15 èlenù.
Pro: 11   Proti: 3 ( Jeøalová, Rampouch, Blažek ) Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

4) Úprava prostranství na pøíjezdu do obce - výbìr zhotovitele díla
Komise stanovená radou pro vyhodnocení poptávkového øízení Úprava prostranství na pøíjezdu do obce ( mezi vete-
rinární klinikou a hospodou ) vyhodnotila všech 6 pøedložených nabídek. Výsledkem bylo doporuèení vybrat jako vítìze
firmu VOKA CL. Obeslány byly tyto firmy, které také zaslaly nabídky: 
Jaromír Škoda Èeská Lípa 494.507,-   Kè vè. DPH
VOKA CL 508.178,-   Kè vè. DPH
SaM 537.975,74 Kè vè. DPH    
ELGO CZ 614.890,-   Kè vè. DPH
Ingstav Doksy 673.997,10 Kè vè. DPH
Silnice Žáèek 738.083,-   Kè vè. DPH 

Rada obce projednala doporuèení výbìrové komise a souhlasila s jejím stanoviskem. Ing. Pátra vznesl dotaz proè
firma VOKA? Èlen výbìrové komise Bc. Gallo vysvìtlil, že cena díla není jediným kritériem, kterým se komise zabývá.
Ing. Kladníèek doplnil, že obec má schválenou smìrnici, kde jsou jasné stanovená kritéria - cena, reference a doba
zhotovení plus záruky. Ing. Blažek vnesl dotaz, proè byla tedy firma s nejnižší cenou oslovena, když potom nevyhrála.
Bc. Gallo doplnil, že  firma VOKA má dobré reference a pøíznivou cenu. MVDr. Russ dodal, že on jako zástupce
výbìrové komise za touto firmou také stojí a nebyly by žádné problémy pøi øešení pøípadných reklamací. Paní Jeøalová
v souvislosti s obdrženým podkladovým materiálem týkajícím výsledku výbìrového øízení požádala, aby byly výsledky
komise zaslány zastupitelùm pøíštì okamžitì po rozhodnutí komise. Ing. Kladníèek reagoval konstatováním, že pod-
klady k zastupitelstvu se odesílají se 7 denním pøedstihem dle Jednacího øádu.  Bc. Gallo ještì doplnil, že všechny
poptané firmy obdržely jednotný položkový rozpoèet. 

Návrh usnesení:
ZO schvaluje sepsání Smlouvy dílo s firmou VOKA CL na úpravu veøejného prostranství na pøíjezdu do obce mezi ve-
terinární klinikou a hospodou za cenu 508.178,- Kè vè. DPH.
Pro: 11   Proti: 0 Zdržel se: 3 ( Blažek, Rampouch, Janovský )
Návrh byl pøijat.
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5) Høbitovní zeï - výbìr zhotovitele díla
Rada obce na svém zasedání dne 18. 6. 2014 rozhodla o zmìnì zpùsobu výstavby nové zadní zdi na høbitovì.
Pùvodní zámìr postavit zeï z bílých cihel pøehodnotila a rozhodla o levnìjší a stavebnì jednodušší variantì, postavit
zeï z betonových prefabrikátù. Vypsala nové poptávkové øízení. Termín k podání nabídek do data konání tohoto jed-
nání ZO by byl pøíliš krátký. O výbìru dodavatele tohoto díla se rozhodne až na dalším jednání ZO.

6) Info z obce
Starostka pøeposlala ZO materiály které obdržela z KÚLK , který nyní øeší plánovanou likvidaci autovrakù na Ramši
v areálu v bývalém statku. Celý dokument je k nahlédnutí, jak na úøadì Sosnová nebo na stránkách Krajského úøadu.
K tìmto materiálùm mùže každý zaslat písemné vyjádøení do 20 dnù ode dne zveøejnìní. Ing. Kladníèek uvedl,
že z textu vyplývá, zda je nutné zámìr posoudit dle zákona. Navrhuje, aby obec ve svém stanovisku deklarovala názor,
že zámìr je nutné posoudit dle zákona è. 100/2001 Sb. o posuzování vlivù na životní prostøedí. Dále má obce
doporuèit, na které oblasti vlivù na životní prostøedí má být kladen zvýšený dùraz. Zastupitelé se shodly na hluku,
prašnosti a zvýšeným pohybu nákladních aut. Ing. Pátra vysvìtlil, že v areálu bývalého statku nebyly ani v minulosti
jen èistì zemìdìlské èinnosti, ale byly zde i technické provozy, které obsahovaly jak dílny, tak skladovací prostory.
Tedy zámìr provádìt v tomto areálu èinnost související s likvidací autovrakù není v rozporu s územním plánem.

Návrh usnesení:
ZO  schvaluje sepsání stanoviska, kdy zámìr "Stavby pro opravy a demontáže zemìdìlské techniky a vozidel na
p. è. 313/6 a 313/8 v k.ú. Sosnová u Èeské Lípy" bude nutné posoudit dle zákona è. 100/2001 Sb., o posuzování vlivu
na životní prostøedí. Zvýšený dùraz v dokumentaci bude kladen na hluk, prašnost a zvýšený pohyb nákladních aut.
Pro: 13  Proti: 0 Zdržel se: 1 ( Pátra )
Návrh byl pøijat

- Usnesení RO è. 49/2014 - RO projednala rozpoèet na položku, která pøi výbìrovém øízení na pøístavbu a rekonstrukci
kabin nebyla souèástí položkového rozpoètu. Jedná se o 23 ks dveøí vèetnì zárubní z toho je 7 dveøí venkovních
v celkové cenì 92.304,90 Kè vè. DPH. MVDr. Russ se dotázal, zda se vìdìlo pøi vyhodnocování výbìrového øízení,
že položkový rozpoèet není úplný. Starostka odpovìdìla, že na tuto skuteènost upozornily firmy ve svých nabídkách,
které pøeložily pøi výbìrovém øízení. Výbìrová komise pøi vyhodnocování nabídek toto zohlednila a všechny nabídky
byly hodnoceny dle stejného položkového rozpoètu. Pan Gorèík namítl, že firma ELGO tuto položku ocenila
v položkovém rozpoètu. Na to reagoval p. Janovský, že není možné mìnit zadání položkového rozpoètu
a je vylouèené, aby tuto položku ocenili, pokud v rozpoètu nebyla zahrnuta. Ing. Kladníèek navrhl, aby toto provìøil
kontrolní výbor. Zástupci kontrolního výboru požádali p. Janovského, aby byl kontrole také pøítomen.

Návrh usnesení:
ZO povìøuje kontrolní výbor k provìøení položkového rozpoètu u zakázky "rekonstrukce a pøístavba kabin."
Pro: 14  Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

Návrh usnesení:
ZO schvaluje sepsání smlouvy o dílo s firmou Eldo - CL s.r.o. na dodávku a montáž dveøí vèetnì zárubní u sportovních
kabin za cenu 92.304,90 Kè vè. DPH.
Pro: 9  Proti: 3 ( Gorèík, Russ, Pátra ) Zdržel se: 2 ( Gallo, Blažek )
Návrh byl pøijat

- Pan Gorèík se dotázal, zda probíhají na stavbì kabin kontrolní dny a zda nìkdo kontroluje materiály, které firma
používá. Pan Janovský odvìtil, že stavební dozor ( schválený RO dne 14.  4.2014 ) kontroluje stavbu každý týden za
pøítomnosti místostarosty a zatím nebyly øešeny závažné závady. Èasový harmonogram je v souladu se smlouvou
o dílo a dokonce se pøedpokládá, že práce budou ukonèeny døíve. 
- MVDr. Russ se dotázal, jestli se rada obce zabývala možností udìlení èestného obèanství obce Sosnová a uvedl
jména 2 osob, které se výraznì dle jeho názoru zasloužily o rozvoj obce. Ing. Kladníèek uvedl, že RO již v kvìtnu toto
projednala se závìrem, že udìlení èestného obèanství obce pøedpokládá odmìnit obèany obce, kteøí svým významem
a zásluhami pøesahují rámec obce a minimálnì kraje. Takové obèany obec nemá a pokud by chtìla podìkovat 
nìkterým obèanùm za zásluhy o rozvoj obce, tak by to mohla být napø. forma pamìtní listiny. Mìsta, která  udìlují
èestná obèanství, mají k tomuto tématu zpracovanou vyhlášku, kde jsou jasná kritéria, kdo mùže být jmenován èetným
obèanem.
- MVDr. Russ konstatoval, že venkovní posilovna je využívána a dìlá dobrou reklamu obci.  Navrhnul doplnit venkovní
posilovnu o cvièící stroj procvièující záda za cenu 25tis. Kè vè. DPH a montáže. Pan Voves se dotázal, kdy by mohl
být prvek instalován. Bylo odpovìzeno, že bude vyjednán termín do konce prázdnin. Paní starostka o návrhu necha-
la hlasovat.
Návrh usnesení:
ZO  schvaluje poøízení posilovacího cvièícího stroje do venkovní posilovny za 25tis.Kè vè.DPH a montáže.
Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 2 ( Kladníèek, Andìl )
Návrh byl pøijat Jednání bylo ukonèeno v 19:30 hod.  
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INFO OBÈANÙM ...

U S N E S E N Í    È. 46/2014 Z ØÁDNÉHO JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE KONANÉHO DNE

25. 6. 2014  OD 18:00 HOD. V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI OÚ

46/A ZO souhlasí  programem jednání.
46/B ZO schvaluje úèetní závìrku obce Sosnová pro rok 2013.
46/C ZO schvaluje Závìreèný úèet obce Sosnová za rok 2013 vèetnì Zprávy o výsledku hospodaøení obce za rok 2013
bez výhrad.
46/D ZO neschvaluje dle § 67 a § 68 zákona è. 128/2000 Sb. poèet zastupitelù  pro období 2014 - 2018 na 9 èlenù.
46/E ZO schvaluje dle § 67 a § 68 zákona è. 128/2000 Sb.  poèet zastupitelù pro období 2014 - 2018 na 15 èlenù.
46/F ZO schvaluje sepsání Smlouvy dílo s firmou VOKA CL na úpravu veøejného prostranství na pøíjezdu do obce mezi
veterinární klinikou a hospodou  za cenu 508.178,- Kè vè. DPH.
46/G ZO  schvaluje sepsání stanoviska, kdy zámìr "Stavby pro opravy a demontáže zemìdìlské techniky a vozidel
na p. è. 313/6 a 313/8 v k.ú. Sosnová u Èeské Lípy" bude nutné posoudit dle zákona è. 100/2001 Sb., o posuzování
vlivu na životní prostøedí. Zvýšený dùraz v dokumentaci bude kladen na hluk, prašnost a zvýšený pohyb nákladních
aut.
46/H ZO  povìøuje kontrolní výbor k provìøení položkového rozpoètu u zakázky "rekonstrukce a pøístavba kabin."
46/I  ZO  schvaluje sepsání smlouvy o dílo s firmou Eldo - CL s.r.o. na dodávku a  montáž dveøí vèetnì zárubní

u sportovních kabin za cenu 92.304,90 Kè vè. DPH.
46/J ZO  schvaluje poøízení posilovacího zaøízení do venkovní posilovny za 25tis.Kè vè.DPH a montáže.

OÚ v Sosnové 487 520 874
Starosta obce 724 179 753
Místostarosta 606 460 442
Info linka SÈVK 840 111 111
Info linka ÈEZ 840 840 840
Havárie SÈVK 840 111 111
Poruchy ÈEZ 840 850 860
Policie ÈR Èeská Lípa   974 471 760D
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Na obecním úøadì jsou k dispozici permanentky pro
2 osoby, které opravòují k návštìvì koupalištì ve
Sloupu po celou letní sezónu 2014.
Kdo má zájem, mùže si je vyzvednout, at’ výhra 
z plesu nepøijde vniveè.

J. H.

CESTOVNÍ DOKLADY K CESTÁM DO

EVROPSKÉ UNIE
K cestám do státù EU lze použít tyto cestovní doklady:
- všechny typy cestovních pasù se strojovì èitelnými
údaji a s biometrickými údaji, nebo bez strojovì èitelných
a bez biometrických údajù, 
- všechny typy obèanských prùkazù
Nedoporuèujeme používat obèanské prùkazy s oddìle-
nou vyznaèenou èástí (s odstøiženým rohem) z dùvodu
zmìny povinných údajù zapsaných v obèanském
prùkazu, protože odstøižení rohu by v pøípadì proka-
zování totožnosti držitele ve státì Evropské unie mohlo
být považováno za vyznaèení neplatnosti obèanského
prùkazu anebo za jeho poškození.
Máte-li platný cestovní pas, zkontrolujte si, do kdy platí. 

Hodláte-li cestovat mimo Evropskou unii, zjistìte si
u zastupitelského úøadu daného státu, jakou
minimální dobu platnosti cestovního pasu.

D.Staòková
info èerpány z webových stránek Ministerstva vnitra

CO ZAØÍDIT PØED ODJEZDEM NA

DOVOLENOU
Cestovní pojištìní a to i v pøípadì, že jedete jen na pár
dní. Cena standartního základního pojištìní na jeden den
se pohybuje okolo 20Kè. 
Dùležité kontakty - vyhledejte si minimálnì spojení na
èeský konzulát a místní policii.
Platnost pasu - zkontrolujte si platnost cest. dokladù.
Myslete na to , že na nový pas se èeká až 1 mìsíc.
Pokud cestujete s pasem, zkontrolujte i platnost víz.
Nezapomeòte na pravidelné léky a udìlejte si malou
lékárnièku, kam pøidejte náplasti, obvaz, léky na bolest,
horeèku a prùjmy. Nezapomeòte na kompenzaèní po-
mùcky, pokud je používáte. Zvláštì pøi cestování le-
tadlem mimo EU, budete potøebovat lékaøské potvrzení
o svém onemocìní a užívaných lécích.
Oèkování - zjistìte si, zda v dané zemi je zapotøebí
oèkování (radu vám poskytne CK nebo váš oš. lékaø).
Vezmìte si mapu a slovníèek alespoò èesko - anglický
nebo pár základních frází.
Vymìòte si peníze a vezmìte si jich dostatek i sebou
popø. kreditní kartu. Peníze si uschovejte do kufru na
nìkolik míst. Prevence pøed krádeží všech vašich penìz.
Detaily - informujte se na meteorologických webech
o poèasí a podle toho pøizpùsobte svùj cestovní šatník.
Vezmìte si nìco na zahnání nudy napø. karty, èasopisy,
knihu, køížovky, sudoku, MP3/MP4
Než odjedete na dovolenou zkontrolujte zavøená
okna v bytì, a alespoò dvakrát zkontrolujte zamknutí
dveøí. Odpojte spotøebièe z elektøiny. Klíèe od bytu
svìøte dùvìryhodné osobì.
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2. KLUBOVÉ SETKÁNÍ DÍVEK A žEN
vidìné mýma oèima, aneb to není apríl...

Dnešní sestava èítá šest žen, z toho dvì pøišly poprvé.
Nezbytný seznamovací a tykací ceremoniál jsme mìly
hned za sebou, a aniž bychom se domluvily, tak jsme
poèaly lovit v  pøíruèních zavazadlech - ta v košíèku,
druhá v batùžku, další v krabicích. Kromì nezbytných
hrníèkù na kafíèko èi èaj, se na stùl valily koláèky, bábov-
ka a pozor, také doma peèený chléb, sádlo se škvarky,
domácí luèina a pøísloveènou tøešnièkou byla pažitka!
Nutno dodati, že i nápoj bohù byl.
Na dnešní den jsme neplánovaly lukulské hody, jak by se
mohlo zdát. To jen, že se u prostøeného stolu lépe píší
dìjiny. Jistì, pøi konzumaci jsme probraly finesy peèení
chleba, výroby domácí luèiny a dalších dobrot. 
Hledaly jsme nejvhodnìjší termíny pro naše scházení.
Jako nejschùdnìjší se zdá být mezidobí mezi posledními
støedami v mìsíci, kdy jsou taneèní døíve narozených.
Vlaïka zadá termíny do Sosnováèku, aby to bylo èerné
na bílém, aby bylo kam se podívat, když pamìt’ selže.

Poslednì jsme trochu nat’ukly výstavy obrazù našeho
spoluobèana pana Matuly v okolních mìstech a pro-
hovoøily jsme, jaká že je škoda, že v naší obci není pros-
tor k presentaci jakýchkoliv výsledkù èinorodosti obèanù,
jejichž umìní by mohlo obohatit duše vícerých lidí.
Možná by bylo dobré zmapovat, pozeptat se mezi lidmi,
zda by vùbec nìkdo chtìl vyjít se svým umìním,
šikovností na veøejnost. Myslím si, že hodnì lidí v naší
obci umí to a jiní zase ono, jen o tom nevíme.  
Jak jsme tak jedly, pily, hovoøily, tak èas bìžel a na karty
se zase nedostalo! A to všechno není apríl, to se
skuteènì stalo 1. dubna 2014.

Miloslava Šimková

3. KLUBOVÉ SETKÁNÍ DÍVEK A žEN
vidìné mýma oèima, aneb jak jde život, sousedko?

12. kvìtna 2014 jsme obsadily osm míst kolem stolu.
Dnes pøišly tøi poprvé a tak nastalo oblíbené vítání
a pøedstavování se. Ano, známe se podle vidìní,
potkáváme se, víme o sobì, že jsme z jedné vesnice, ale
jaksi neznáme jména. A právì tuto pøíležitost náš klub
pøítomným dámám poskytuje. "Øekni o sobì, co chceš,
staèí jméno."  Nejèastìji padala doplòující otázka:  "Kde
a jak dlouho bydlíš v Sosnové?"  Každé jméno bylo
patøièným cinkotem sklenièek oslaveno.

Dá se øíci, že vzhledem k velikosti naší obce jsme
všichni sousedé. My, sousedky v klubu, se navzájem
hostíme, tak jako bychom to udìlaly, kdybychom se sešly
u sebe doma. Ale, není to pravidlo, natož povinnost!
Nìco do zobáèku je pøíjemné, ale dùležitìjší je duše
a naše vlastní pøítomnost. Tak oslovuji ostatní sousedky,
smìle pøijïte a nelamte si hlavu, "mìla bych nìco vzít".
Vezmìte sebe! Jen Vy jste dùležité, ostatní pøijde samo. 

Nápady žádající si více názorù se musí probrat hned
na zaèátku, jinak se k nim ve spleti hovorù neprodereme.
Uzrálo rozhodnutí, že udìláme nìco pro své zdraví
a že Vlaïka domluví s paní Kulhanovou, zda a kdy by
nás zasvìtila do tajù chùze Nordic Walking, nejlépe
nìkdy ve ètvrtek v podveèer. Výsledek jednání by vyšel
v Sosnováèku.
Než se spontánnì vytvoøily hovorové dvojice, tak jsme
stihly porovnat možnosti nakupování v naší obci se situ-
ací v obdobných vesnicích. Naše vesnice je na tom
v souèasnosti více než dobøe, kdepak mají krámky dva?
Mým pøáním je, aby se obchod se smíšeným zbožím
udržel nejlépe napoøád, byt’ za cenu dražšího zboží.
Skromnì tomu napomáhám tím, že zatím nakupuji
alespoò nìco doma, aby nám krámek vydržel i na moje
"stará kolena", až nebudu moci za nákupy jinam.
S potìšením jsem poslouchala vyprávìní, o tom jak si
užily oslavy svátku matek, které na sále poøádala sos-
novská ÈSSD, o výletu se Svazem postižených civili-
zaèními chorobami do skanzenu v Zubrnicích, o oslavì
devadesátin, o školních srazech, o prožitcích s vnouèaty
a už ani nevím, co dalšího bylo na jazyku. Se smíchem
jsme uzavøely tøetí setkání, pokraèovaly jsme ještì na
ulici. Tìším se na 16. èervna, to se zase sejdeme na
sousedských táèkách. Miloslava Šimková

NORDIC WALKING A JINÉ...
Míla Šimková se zmiòuje v Sosnováèku, v jiném èlánku,
o tom, že Denisa Kulhanová slíbila, si vzít zájemce ze
Sosnové na starost, co se týèe chùze s holemi zvané
Nordic Walking. Spoleènì jsme naplánovaly první akci  
v pondìlí   7. èervence 2014 od 17 hodin  u Kamenného
domù  a já si bláhovì myslela, že se jedná o zapamato-
vatelné datum. Ne, nebylo tomu tak. Byly jsme jen tøi. 
Ale to už je kolektiv, že?
Snad to zpùsobilo velké vedro a pøedbouøkové dusno,
možná pøípravy na dovolené a prázdniny, nechce se mi   

pokraèování na str. 8

POKUD CESTUJETE AUTEM -
NEZAPOMEÒTE
- zkontrolovat technický stav vozidla
- dìlat si pøehled tankovacích hmot pro pøípadné tan-
kování
- aktualizovat a naplánovat
data v navigaci, prostu-
dovat trasu a dopravní
pøedpisy, povolené rychlosti
atd.
- pøekontrolovat povinnou
výbavu, platnost všech dokladù
- zjistit a napsat si èísla asistenèní služby

J. H.
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pokraèování ze str. 7

vìøit tomu, že by svou roli sehrálo pohodlí domova, nebo

ostych pøed ostatními Sosnovandami?
Vždyt’ všechny pøemýšlíme, jaký pohyb máme zvolit pro
udržení postavy, abychom " neztratily glanc" - "nevypliv-
ly plíce" - “moc se neuondaly" a byly "jako když vysous-
truhuješ", tedy LEPÉ ŽENY, byt’ maminky, èi  babièky.
Byla jsem nadšená, ale to nemùžete brát na zøetel,
protože já jsem nadšená ve velké míøe z mnoha vìcí,
které nìkterými ani nehnou. 
A teï, co mì tak fascinovalo: šly jsme lesními pìšinami,
takže, žádný tvrdý a prašný asfalt, byly jsme ve stínu
a po chvilce soustøedìní se na chùzi a na zpùsob, jak
s tìmi holemi nemávat, jsem mohla celou dobu nerušenì
pokraèovat v povídání o všem možném. No to je pøece
úžasné, tohle by mìlo mnoha ženám vyhovovat.
A pøi tom všem povídání a rychlejší chùzi, kdy jsem
nemìla žádné problémy s chùzí (hole pomáhaly), jsme
tam a zpátky šly hodinu, aniž jsme tu èasovou délku
pochodu nìjak zaznamenaly. 
A pozor - ani veèer, ani v noci, ani ráno - tìlo proti prove-
denému sportovnímu výkonu neprotestovalo, to je to
hlavní, nevìdìt o tom, že máme tìlo, protože jsme jej
nezvykle používaly, že?

Tolik agitka na další  NORDIC WALKING, bude tøetí

pondìlí v záøí, tedy 15. ZÁØÍ 2014 V 17 HODIN.

A teï z jiného soudku. Když už jsme se sešly
u Kamenného domu, tak jsme si udìlaly v prostorách
malou exkurzi. Už pøed 10ti lety jsem se snažila, 
abychom prostory zprovoznili, Èeskolipské muzeum
(øeditel Zdenìk Vitáèek) nabízel  instalaci krátkodobých
výstav a myslím, že by se našlo plno vìcí, které by se
mohly v Kamenném domì vystavovat, tøeba i výrobky,
které umí vytvoøit mnozí Sosnováci, aniž to kdokoliv
z okolí ví.
V prostorách Kamenného domu obec již minimálnì 20 let
pronajímá dvì místnosti, kde paní Poláková maluje sklo.
Pøi hovoru s ní by nebyla proti tomu, pùsobit jako infor-
maèní centrum, kde by  turisté na Kamenný dùm mohli
od ní získat informace, Kamenný dùm si prohlédnout,
zakoupit si nìjaký památkový pøedmìt, které Sosnová
má k dispozici. Pøi miniexkurzi jsme konstatovaly, že by
staèilo opravit v jedné místnosti strop, znepøístupnit
kovanými vrátky nìkteré vstupy, aby se nikdo nezranil
a mùžeme mít nejen Sosnovskou památku, o které si
pouze lze pøeèíst na tabuli o co se to jedná, ale i zajímavý
objekt, kde by se dalo vystavovat plno expozic. Umím si
pøedstavit i malé muzicírování s posluchaèi pøed domem.
Kolik lidí se tím bude zaobírat, tolik nápadù vznikne, a to
je jen dobøe.
Tento námìt k pøemýšlení je pro všechny Sosnováky,
protože víc hlav, víc ví. Toto téma rozvineme i v našem
Klubu dívek a žen, kde se nás možná sejde víc, abychom
o sobì vìdìly a tøeba se nìkdo pøihlásí, že pomùže
Kamenný dùm OŽIVIT.

Tìším se na Vaše vyjádøení a názor - mùžete mi

napsat na jeralovi@seznam.cz
V. Jeøalová

ÈERVENEC V LESE, U VOD

A STRÁNÍ. 
V èervenci má lesní zvìø už svá mláïata po vyvedení
natolik vyspìlá, že následují své matky. V ptaèí øíši, èasto
probíhá druhé hnízdìní. První vyvedená mláïata vìtši-
nou poznáte. Jejich vybarvení je ménì jasné a i jejich let
je zpravidla rozkolísaný. Nìkteøí, jako napøíklad
špaèkové, vytváøí hejna, pøi letu nevytváøí pravidelné for-
mace, pohybují se jako mrak a pøeletují z místa na místo,
kde je šance najít nìco k snìdku. Divocí holubi - zejmé-
na høivnáèi - nalétávají na obilná pole, kde polehlo obilí.
Oni si totiž neumìjí sebrat zrno ze stojícího klasu.
Také vidíte velmi málo poletujících kachen. V èervenci
vymìòují veškeré peøí, ale zejména letek v køídlech.
Nemají možnost letat, a proto se schovávají. Kachnám
se proto v tého dobì øíká "pelicháèi".
Spárkatá zvìø s oblibou vychází do polí, kde si k malé
radosti zemìdìlcù pochutnává na dozrávajícím obilí,
které je v mléèné zralosti. Pokud si èlovìk dopøeje
"zobnutí" takového obilí, tak zjistí, že chutná velmi dobøe,
I když nevím, jak by dopadlo požití vìtšího množství
èlovìkem, ale zvìø se svými ètyømi žaludky, má problém
vyøešen. 
Do pøírody v èervenci vyráží také více lidí. Letošní sucho
houbaøùm a borùvkáøùm nepøeje, a tak do lesù vyráží
i øada mladých a bohužel i "fe�ákù". 
Souèasná móda pitných režimù, kterou jsme ve vìtšinì
zbaštili výrobcùm balených vod, (mùj názor, ale
i Prof. Pirk, Prof. Mìšt’ák atd.) vede k tomu, že se po
lesích povalují PET lahve, které jsou vyrobeny z mate-
riálù pøírodì cizích (polyethylentereftalát). Pøíroda na
materiál nemá mechanizmus, jak ho rozložit na pøírodní
látky. K tomu staré koberce, ale i kusy látky, které jsou
také onìch umìlin plné. Pokud se v lese povaluje
sklenìná lahev, tak ji nìkdy využijí mravenci, vyroste
z nich houba, ale nikdy jsem do pøírody zakompono-
vanou PET lahev nevidìl. Z myslivosti je známo, že se
obèas najde kus spárkaté - srnèí, daòèí, jelení, která má
zpravidla na bìhu navleèenou èást PET, která ji velice
omezuje v pohybu a èasto je primární pøíèinou jejího
úhynu.
Proè se tak rozohòuji? Okolo Sosnové se ukazují stopy
po návštìvì divokých prasat. Jsou to vìtšinou lehká rýp-
nutí do nahromadìného listí, nebo do zvodnìlého -
bahnitého podloží. Všechny tyto zásahy jsou pro pøírodu
pøijatelné a vlastnì i užiteèné. Ve spadaném listí jsou
zakuklené larvy lesních škùdcù. Pro divoká prasata
pochoutka, pro pøírodu úleva. Po nìkolika deštích jsou
jejich zásahy neviditelné.               pokraèování na str. 9

KLUB DÍVEK A žEN SOSNOVÁ

Termíny dalších setkání:
11.8, 8.9, 13.10, 10.11, 8.12

V klubovnì na høišti od 18:00 hodin.
Vlaïka Jeøalová
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pokraèování ze str. 8
Vedle divokých prasat, bohužel nacházíme pobytové
stopy s prominutím, ale jiný termín mì nenapadá, prasat
lidských, po kterých zùstávají stopy trvalé. Pøednì jsou to
PET lahve, hadry, koberce a jiné, pro pøírodu
nerozložitelné, materiály. Co s nimi? Bohužel nic jiného,
než je sebrat a odvést je tam, kam patøí. Kdo to ale
udìlá? Ti, kteøí je v lese ponechali, nám dávají jasnì
najevo, že oni to nebudou. Znám osobnì nìkolik obì-
tavcù, kteøí na procházku chodí s pytlem, do kterého
sbírají pobytové stopy nežádoucích návštìvníkù.
My, jako myslivci, se s tìmi stopami setkáváme v našich
zaøízeních také a odvážíme je. Bohužel to bývají i stopy
po "fet’ácích", vèetnì malých vaøièù, lžic a i injekèní
støíkaèky. 

Vrcholem onoho jednání tìch lidských pr..at je
rozdìlávání ohníèkù. Co s tím? Rozhodnì s nimi
nediskutujte, radìji se tvaøte, že je nevidíte. V opaèném
pøípadì hrozí z jejich strany i napadení, minimálnì slovní.
V dobì, kdy máme mobilní telefony, volejte 158 a uveïte,
že hrozí nebezpeèí požáru nebo i vašeho napadení. Víc
komentovat nechci.               

Jiøí Vronský
foto ilustraèní

KULTURA PITÍ
Pití alkoholických nápojù je tradièní souèástí kontaktù
mezi lidmi. Je jisté, že porušení pravidla støízlivosti døíve
èi pozdìji každého nemírného pijáka ze spoleènosti
vyøadí, nehovoøíme-li již o dùsledcích pro jeho zdraví,
práci i osobní vztahy.
Poøádáme-li veèírek, nebo pozveme- li pøátele na veèeøi,
je tøeba si pøedem rozvrhnout podávání nápojù. Nápoje
mají být podávány samozøejmì podle druhù jídla a ve
vhodných, pravidelných intervalech. Nalévat velké dávky
není pohostinnost, ale nekultivovanost. Nápoje se nes-
mìjí vnucovat.
Chce-li host pøestat s pitím, mùže odmítnout nalití nové
sklenky, nebo poslední sklenku nedopít. Nedopitá sklen-
ka se zásadnì nedolévá. Ke každému pití je potøeba
nabízet nìco k jídlu (pokud nepodáváme veèeøi, tak
alespoò chlebíèky, jednohubky, saláty s peèivem, slané
sušenky, sýr).
Je nutné vždy mít k dispozici nealkoholické nápoje.
Dobrá spoleèenská zábava, vhodnì podnìcovaná hos-
titelem, je nejlepším prostøedkem k tomu, aby konec
setkání byl stejnì dùstojný jako jeho zaèátek. Hosté by

VELKÁ KNIHA ETIKETY

mìli odcházet s pocitem pøí-
jemnì prožitého veèera.
Pokud nìkdo ponìkud
pøekroèí svou míru, je nej-
vhodnìjší taktnì mu nabíd-
nout kávu. Podobnì ukon-
èíme posezení.  Zákusky
a káva jsou znamením,
že veèírek konèí.
Pøípitky se pronášejí až po dezertu. Mìly by být struèné
a zásadnì se pøi nich stojí. Pøi pøípitku hledíme do tváøe
tomu, komu se pøipíjí.
Pøit’ukává se pouze v malém poètu osob, a to okrajem
sklenice o okraj sklenice. Kromì pøípitku se pøi pití
díváme do sklenice nebo šálku, obojí nedržíme afekto-
vanì - se vztyèeným malíèkem apod. Velké sklenky
mùžeme držet v dlani, sklenky na stopce držíme
uprostøed stopky. V dlani se (se stopkou mezi prsty) drží
Napoleónka na koòak, který mírným otáèením
zahøíváme, aby se uvolnily voòavé esence.
Ve sklenkách na vyšší stopce se podává víno, v rùzných
typech malých sklenièek destiláty a likéry, pivo
a limonády, støiky a tzv. long drinky (mírnì alkoholické
nápoje míchané se sodov-kou) patøí do vìtších pohárù,
cocktaily do menších sklenek rùzného typu a tvaru.
Speciální jsou sklenky na koòak (Napoleónky na krátké
stopce, se širším dnem, nahoru se zužující) a na sekt
(originální sklenka na sekt má v plochém širokém dnì
vybroušený dùlek, který zpùsobuje stálé perlení nápoje;
používají se rovnìž vysoké sklenky tzv. flétnièky).
V prùbìhu veèeøe se nápoje mìní podle pøedkládaných
jídel. Pøírodní (nesložené) bílé víno se podává k bílým
masùm - k rybám, drùbeži, k telecímu. Èervené patøí
k hovìzímu, ke zvìøinì a také k sýrùm. Dezertní vína
(k nám pouze dovážená, jako sherry, madeira, portské
atd.) patøí k mouèníkùm a dezertùm, jak napovídá jejich
název. Pivo se hodí (alespoò v naší støedoevropské
oblasti) všude tam, kde je vhodné èervené víno.
Šampaòským si pøipíjíme, jinak se podává pøi dezertu
jako osvìžení pøed další spoleèenskou zábavou.

J. H.
(zpracováno dle knihy Ladislava Špaèka  Nová velká

kniha etikety)

NÌKOLIK DOBRÝCH A UžITEÈNÝCH
RAD Vám pøináší spoleènost Severoèeské vodovody

a kanalizace, a.s., Váš dodavatel pitné vody. 
Veøejný vodovod není urèen k napouštìní bazénù. 
V pøípadì, že jej chcete využít k napuštìní bazénu,
napouštìjte pomalu. Vodovodní kohoutky otevøete
pouze tak, jako když odebíráte vodu pro jiné úèely.
Prudké nárazové otevøení kohoutkù zpravidla zapøíèiní
zakalení vody. Pro jistotu se pøed tím než zaènete bazén
z veøejného vodovodu napouštìt, poraïte s provozními
støedisky SèVK. Jsou témìø v každém vìtším mìstì
Ústeckého a Libereckého kraje. 

pokraèování na str. 10
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SPORT...

AUTODROM - LÉTO
Plánované sportovní akce poøádané v létì 2014 na
autodromu v Sosnové.
25. 7. - 27. 7.     Karting - pohár  

1. 8. -  3. 8.      Karting - MÈR Mogul 2014 

pokraèování ze str. 9

Další cestou pro dosažení kvalitní vody
a rychle napuštìného bazénu je dovoz vody
cisternou od spoleènosti SèVK.
Na koho se s dotazem mùžete obrátit Vám
poradí  operátorky kontaktního centra na
telefonním èísle 840 111 111 nebo na
zákaznických centrech spoleènosti. 

D. S.
info z webových stránek SÈVK

ZMÌNA JÍZDNÍHO ØÁDU
Upozoròujeme cestující, že od 15. èervna
2014 došlo ke zmìnám v jízdním øádu MHD
Èeská Lípa, a to takto:
U linky 207 nebudou spoje è. 2, 4 a 6 zajíždìt
do Sosnové otoèka, nýbrž pojedou rovnou do
Okøešic.
Jedná se o spoje s odjezdem z Nádraží ÈD ve 4:00, 5:00
a 6:00. Toto opatøení bylo provedeno na základì
požadavku Libereckého kraje, který finanènì zajišt’uje
dopravní obslužnost obce Sosnová. 

D. S.

ZAHRADA MŠ V SOSNOVÉ
Zahrada MŠ v Sosnové “nespí” ani letos o prázdninách.
Pøièinlivé ruce a zapálené srdce paní øeditelky Jany
Køížové (i jejího manžela) rozhodnì nezahálí. V prostoru
zahrady místní školky utìšenì “roste” nové pískovištì.
Komínky zámkové dlažby se pomalièku snižují a zaplòu-
jí prostor nového chodníku. Po prázdninách ho vyzkouší
malí øidièi kolobìžek a tøíkolek. To bude pøekvapení!
Zahrada se pomalu mìní v kouzelný kus zemì, který se
brzy rozezní hlásky spokojených dìtí.

text a foto D. Staòková


